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El Ple debat la seguretat ciutadana a Castellar a proposta del grup
socialista

Dimecres 26 d'abril de 2006
L'última proposta presentada ahir al ple de l'Ajuntament va tractar sobre el tema de
la seguretat ciutadana a Castellar del Vallès. Ignasi Giménez, regidor del PSC, grup
que va presentar la proposta, va començar titllant de "molt greu" la situació actual
al municipi, per mostrar després la solidaritat dels socialistes amb Fernando
Ujiguelete (la víctima d'un atac racista el passat 8 d'abril) i el noi colombià de l'IES
Castellar que ha estat víctima de bullying. Giménez també va fer referència a
"l'onada de robatoris a botiguers, comerciants i industrials" que ha patit el
municipi, i va dir que aquests fets han contribuït "a augmentar la inseguretat". El
regidor socialista va mostrar el suport del seu grup municipal "a l'equip de govern
per demanar més efectius de la Guàrdia Civil", tot i que "no ens han agradat
les formes a l'hora de plantejar les demandes". Giménez va criticar, a més, la
política informativa de l'equip de govern, i va dir que aquest "no ha aplicat
correctament les mesures que tots els grups municipals van acordar l'any
2003", però també va ser autocrític amb el seu grup municipal perquè "no hem
sabut vetllar pel compliment de les mesures". Algunes d'aquestes accions, segons
va explicar Giménez, eren l'augment de policies locals, la incorporació de la figura
del sots-inspector, el compromís de l'alcaldia sobre la seguretat ciutadana, la
demanda de més efectius de la Guàrdia Civil i l'avaluació de les polítiques de
prevenció de violència de les diferents regidories implicades. El PSC va afegir
noves propostes, com la constitució d'un òrgan de trobada entre comerciants i
industrials i la realització d'una campanya de sensibilització dirigida especialment
als joves. Giménez també manifestar que "ens trobem davant un fet excepcional,
i l'Ajuntament ha de donar respostes excepcionals". Jordi Permanyer, regidor
d'ERC, va respondre dient que "s'ha treballat en aquestes mesures; s'han
incrementat els policies locals, hi ha prevista la figura del sots-inspector, s'han
demanat més efectius de la Guàrdia Civil a la Delegació del Govern, s'està
treballant la coordinació amb altres administracions, i ja es fa una reunió amb
comerciants i industrials". Permanyer va criticar "l'oportunisme de la proposta
socialista, tot i que entenc el paper de la oposició". Respecte a l'excepcionalitat
de la situació, Permanyer va contestar al regidor socialista que "des del PSC també
es podien haver fet gestions i pressionat les altres administracions". Per la seva
banda, Xavier Garcia (ICV-EUiA) va manifestar-se "d'acord amb la proposta en
termes generals, però no en les seves conclusions". Per a Garcia, el problema rau
en que "l'equip de govern mai no s'ha cregut la Comissió contra la Violència
Feixista, i per tant aquesta comissió no està dinamitzada", i va afegir que "la
societat ha de prendre consciència del problema, s'ha de donar veu a la
ciutadania, i s'ha de treballar amb més dinamisme i capacitat d'execució i de
treball". Durant la seva intervenció, Montse Gatell (CiU) va manifestar el seu pesar
per les paraules del regidor socialista, i va explicar que la intenció de l'equip de
govern al respecte de la proposta del PSC era votar a favor, si s'hi incloïen uns
matisos: "Dir que ens comprometíem a completar la plantilla de la policia local

file:///


d'acord al que diu la llei i a com està planificat, i afegir que els espais de
trobada amb comerciants i industrials ja existeixen". Gatell va voler deixar clar
que "la figura de l'alcaldessa ja és la màxima autoritat en tots els temes, és un
fet inherent al càrrec". A més, va afegir que "els partits polítics no hem de fer
un discurs alarmista del tema, sinó realista", i va dir que els tres fets anomenats
per Giménez "són tres fets aïllats, això no vol dir que estiguem vivint una
situació alarmant i molt greu a Castellar". Gatell també exposar que les eines
bones per lluitar contra la violència són la suma de les de totes les administracions, i
que "nosaltres hem tocat a totes les portes, amb més o menys fortuna".
L'alcaldessa va voler aclarir que la policia local dóna suport a altres cossos de
seguretat, de la Generalitat i de l'Estat, i que "les competències en seguretat
ciutadana les té la Generalitat de Catalunya". Finalment, la proposta no va
prosperar. Es van comptabilitzar 5 vots en a favor del PSC, 10 vots en contra, els de
l'equip de govern (ERC i CiU) i l'abstenció d'ICV-EUiA. Moments abans de la
presentació de les propostes dels grups municipals, el ple es va interrompre uns
minuts. La Plataforma Ciutadana Castellar contra el Feixisme havia convocat una
manifestació davant de l'Ajuntament per demanar una actuació més contundent de
les administracions en els casos de violència de caràcter feixista i racista. Membres
de la Plataforma van entrar a la sala de plens per repartir un document on
especifiquen deu mesures urgents per fer front a la situació que es viu al municipi.
A la manifestació hi van acudir unes 150 persones.
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